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Vehmaisten Sanomat on Vehmaisten Urheilijat ry:n ja Tampereen Vehmainen Seura ry:n (nyk. kaupunginosayhdistys, ent. omakotiyhdistys) 3-4 kertaa vuodessa ilmestyvä tiedote, jonka 
koko on A4 4-8 sivua/numero. Toimitus: Sirpa Kuusela (Vehmainen Seura) ja Heli Mattila (VehU). Oikeudet muutoksiin pidätetään. Fidaros Oy, Sirpa Kuusela on julkaisun ilmoitusmyyn-
nistä, taitosta ja painatuksesta vastaava kustantaja. Vastuu mainoksista rajoittuu mainoksen arvoon. Painos/jakelu 5.500 kpl: Linnainmaa-Leinola-Holvasti-Kiveliö-Vehmainen-Messukylä sekä 
käsijakeluna K-Market Vehmaisen kassalla ja muutamissa muissa pisteissä. Paino: Punamusta, Vehmainen. Jakelu Ykkösjakelut.  
Lämmin kiitos ilmoituksestanne. Te annatte mahdollisuuden tärkeään tiedottamiseen. 7. vuosikerta. Seuraa vehu.fi ja vehmainen.fi  

Tulkaa ... 

Kiitos! 
Suosikaa ilmoittajiamme. He tekevät tiedottamisen mahdolliseksi. 

Nuoret yleisurheilijat huippuvedossa________ 
Vehmaisten Urheilijat alkaa olla hyvinkin tuttu nimi yleisur-
heilua seuraaville. Nuoret urheilijamme ovat menestyneet 
pitkin kesää erinomaisesti. SM-kisoista ropisi mitaleita rop-
pakaupalla ja edustustehtävissäkin nuoriamme on nähty. 
 
Kansainvälistä kokemusta 
17-vuotiaat Emmi Savenius ja Aino Aalto olivat heinäkuun lopul-
la mukana Suomen joukkueessa Euroopan Nuorten Olympiafestivaa-
leilla (EYOF) Slovenian Mariborissa. Kisoihin osallistui kaikkiaan noin 
3600 urheilijaa ja taustahenkilöä 48 Euroopan maasta.  EYOF on Eu-
roopan Olympiakomiteoiden luoma kilpailutapahtuma 14-18-
vuotiaille nuorille ja se on Kansainvälisen Olympiakomitean suojeluk-
sessa.  
   Urheilijoidemme suoritukset olivat hienoja. Emmi sijoittui 400 m 
finaalissa seitsemänneksi ajalla 55,88, alkuerissä syntyi uusi ennätys 
55,17 ja lisäksi Emmi nähtiin Suomen viestijoukkueessa. Aino selviytyi 
korkeuden finaaliin, jossa oli 11. ylitettyään 165. Emmi urakoi juoksu-
matkoja myös syyskuun alussa nuorten Ruotsi-Suomi maaottelussa 
Tukholman Olympiastadionilla. 
 
SM-kisat VehUlle suurmenestys 
Hyvät suoritukset SM-kisoissa aloitti Olli Ahvenjärvi, joka paransi 
seiväshypyssä ennätystään reilusti ja sijoittui mainiosti viidenneksi 
P15-sarjassa. Kilpailut käytiin Imatralla elokuun alussa. 
   16- ja 17-vuotiaiden Suomen mestaruuksista taisteltiin Kuortaneel-
la viikkoa nuoremman ikäryhmän jälkeen. VehUsta oli mukana kolme 
17-vuotiasta urheilijaa yhteensä neljässä lajissa, joista kaikista napsah-
ti mitali. Parempaa ei olisi voinut toivoa. Emmi Savenius juoksi viime 
vuotiseen tapaan sarjansa kaksoismestariksi 200 ja 400 metrillä ollen 
molemmissa juoksuissa täysin omaa luokkaansa. Kisat kruunasi uusi 
ennätys 200 merillä, aika 24.71 lähes kahden metrin vastatuuleen on 
loistava. Ratakierroksen voittoaika oli 55,63. 
   Toinen arvokisaedustajamme Aino Aalto kävi tiukan kamppailun 
korkeuden voitosta sijoittuen hopealle samalla tuloksella (171) kuin 
mestariksi paremmalla pöytäkirjalla selviytynyt Vilma Knutar. Ak-
seli Aittoniemi valitsi juoksumatkakseen tällä kertaa 2000 m es-
teet, ja sehän kannatti. Ensimmäinen SM-mitali tuli uudella ennätyk-
sellä 6.34,19, joka riitti hopeaan. Kultamitali jäi vain kolmen sekunnin 
päähän. 
 
Team VehU tähtää EM-kisoihin 
Seura haluaa pitää kiinni nuorista, menestyneistä urheilijoistaan ja tu-
kea heitä tavoitteissaan kohti aikuisten kansallista ja kansainvälistä 
huippua. Tampereella järjestetään alle 20-vuotiaiden EM-kisat vuonna 
2025, jonne potentiaalisia edustajia VehUn urheilijoista ovat Emmin, 

.. Jatkuu seuraavalla sivulla 

SM-kisojen nuoret menestyjät, Aino Aalto (vas.), Akseli Aittoniemi ja  
Emmi Savenius, tähtäävät kansainväliselle huipulle. 

____________________Tapahtuu lähihuudeilla 
Kalenteriin. Lähialueiden monet toimijat rakentavat ohjelmaa Kangasalla ja 
Haiharassa Tampereella. Nysse järjestää bussin ja Vehmainen Seura järjes-
tää kuljettajan. Ilmainen bussi kulkee tarpeen mukaan Haihara-Liuttu-Ilkko
-Lentola-väliä klo 12-18 molempiin suuntiin. Katso ohjelman aikataulut Fa-
cebookin tapahtumassa ”Luonnon ja kulttuurin päivä — Kaukajärveltä Pit-
käjärvelle”. Tapahtuma päivittyy ja sitä pääsevät katsomaan kaikki haluk-

kaat. Tässä vielä aktiivinen tapahtumalinkki. Tervetuloa!                     

https://www.vehu.fi/
https://www.vehmainen.fi/
https://www.vehu.fi/
https://www.vehmainen.fi/
https://www.lahjatalofantishop.fi/
https://www.vehmainen.fi/uutiset/
https://www.vehmainen.fi/uutiset/
https://www.facebook.com/events/974721037100703/?ref=newsfeed
https://www.facebook.com/events/974721037100703/?ref=newsfeed
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_______________________VehU FS starttaa Futsal Liigassa 
 
Vehmaisten Urheilijoiden miesten futsal-joukkue päätti kautensa miesten Ykkösen mestaruuteen ja 
suoraan nousuun korkeimmalle sarjatasolle.  VehU on nyt Tampereen ainoa edustaja miesten Futsal 
Liigassa. 
   Haaste on kova ja se joukkueen keskuudessa tiedetään. VehU:n futsal-joukkueen tie alimmalta sarja-
tasolta huipulle on huikea tarina ja toistaa seuran legendaarisen jääkiekkojoukkueen nousua SM-sarjaan 
1968-69.  Tavoitteena on kuitenkin vakiinnuttaa paikka liigatasolla, eikä palata hissillä lähtökerrok-
seen.  Tämä on ollut aiemmille muiden paikkakuntien nousijajoukkueille kova haaste ja tulokset vaihte-
levia.  
  VehU FS:n joukkueenjohtaja Otso Lepomäki kiteyttää: "Seuran edustusjoukkueella on edessään en-
nennäkemättömän kova haaste, joten kannustan teitä kaikkia saapumaan paikanpäälle Kauppi Sports 
Centeriin antamaan tukensa joukkueelle. Laji on mennyt viimeisen kymmenen vuoden aikana valtavasti 
eteenpäin ja viihdearvo on pelin luonteesta johtuen taattu kaikissa Futsal-Liigan otteluissa. Oma valmis-
tautumisemme käynnistyi heinäkuun alussa ja edessä on vielä neljä harjoitusottelua ennen syyskuun 23. 
päivä koittavaa sarja-avausta". Seuraa meitä kotisivuilta vehufutsal.com ja FB:ssä VehU FS. 

        Tapani Lepomäki 

Hiljainen puurtaja on poissa ______________________________ 
Vehmaisten Urheilijoiden pitkäaikainen seura-aktiivi Pentti Virtanen kuoli kuluvan vuoden alku-
puolella 87-vuotiaana. Virtanen oli seuran rahastonhoitajana peräti kolme vuosikymmentä 1970-1990
-luvuilla ja oli toiminnassa mukana vielä 2000-luvullakin. Rahastonhoitajan tehtävän lisäksi hän oli tut-
tu näky niin ohjaaja- ja toimitsijatehtävissä, Tapiolan tanssien lipunmyyjänä kuin kuntolentopallotoi-
minnan vetäjänäkin. 
Pentti Virtanen oli rauhallinen mies, joka ei pitänyt ääntä itsestään - vehulaisuus oli hänelle sydämen 
asia. Virtanen teki VehUn eteen tuhansia arvokkaita talkootunteja ja oli aina valmis hommiin, kun 
pyydettiin.   Vaimonsa Tuula toimi vuosikymmenet seuran naisjaoston puheenjohtajana, jäsenenä ja 
aktiivisena naisvoimistelijana. Tuula menehtyi noin viisi vuotta sitten ja Pentti eleli hiljaiseloa omassa 
kodissaan Leinolassa loppuun asti.  
Virtasten koti tuli vuosikymmenten saatossa tutuksi monelle vehulaiselle, sillä siellä pidettiin usein 
palavereja ja kokouksia. Autotalli taisi arkistoineen olla melkein kuin VehUn toimisto. Vehmaisten 
Urheilijat kunnioittaa niin Pentti kuin Tuula Virtasenkin muistoa ja muistaa lämpimästi seuran eteen 
tehtyä työtä, joka on jättänyt merkittävän jäljen yli 90-vuotiseen historiaamme. 

     Heli Mattila 

Ainon ja Akselin lisäksi myös saman ikäiset (2006 synt.) Mirim Puolimatka ja Emmi 
Mäkinen. Miriam on tämän kesän kärsinyt akillesjännevaivoista, ja Emmi on kuntouttanut 
itsensä vakavista loukkaantumisista takaisin kilpakentille. Molemmat ovat lajeissaan Suomen 
nuorten kärkikaartia. 
     Näille viidelle nuorelle on perustettu Team VehU-projekti, jonka avulla tavoitellaan 
edustajia vuoden 2025 Tampereen kotikisoihin. Projektille on haettu ulkopuolinen rahoitus, 
jotta seuran perustoiminnot, eli lasten ja nuorten liikunta, pystytään edelleen taloudellisesti 
turvaamaan. 
Kuluvan kesän menestyksen perusteella Team VehUn urheilijoiden edesottamuksia kannat-
taa seurata tarkkaan. Kuulumisia tullaan päivittämään niin seuran kuin Team VehUn in-
stagram- ja facebook-sivuille. 
Onnittelut kaikille urheilijoille, valmentajille ja tukijoukoille - olette tehneet hyvää työtä! 

    Heli Mattila, seuratyöntekijä 

.. Jatkuu edelliseltä sivulta 

Tarjolla kahvia, teetä, kaakaota, kuumaa mehua, kylmiä juomia, lämmintä pullaa, vohveleita, pizzaleipiä ja 
HODAREITA! Osoite: Kisapirtintie 111, Kangasala Soita 040 771 3800. Lisätiedot: www.aikakuva.fi. 
Su 24.9.2023 Kisapirtillä Luonnon ja kulttuurin päivä Kaukajärveltä Pitkäjärvelle —tapahtuman ohjelmaa 

Kisapirtin vuokrausohjeita:  
https://www.vehu.fi/kisapirtti/ 
Kisapirtillä myös Art-Fortuna–näyttely ja 
pelimahdollisuus. Katso Facebook. 

https://vehufutsal.com/
https://www.facebook.com/vehufutsal
https://www.facebook.com/p/Abdos-Barber-100087280371328/
https://www.vehu.fi/
https://www.vehu.fi/
https://vehufs.sumupstore.com/
https://www.vehu.fi/kisapirtti/
https://www.facebook.com/search/top/?q=Kisapirtin%20kahvila
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___________Nyt on satokausi parhaimmillaan 
REKO Vehmainen parillisen viikon perjantaina klo 17.30 
 
  REKO on lähiseudun tuottajien suoramyyntiä kuluttajille ilman välikäsiä 
(Rejäl konsumtion). REKO-ryhmän tuottajat ilmoittavat myytävistä tuot-
teista, niiden tilausajankohdasta ja hinnoista suljetussa Facebook-ryhmässä.  
   REKOsta voi tilata Facebookissa tuoreita munia, lihaa, leivonnaisia, peru-
naa ja vihanneksia, hienoja luomulampaiden lankoja ja paljon muuta. Jos et 
käytä Facebookia, voit pyytää naapuria tai ystävääsi auttamaan tilauksessa.  
   Sovittu tilaus noudetaan ja maksetaan parillisena perjantaina Vehmaisten 
koululla klo 17.30-17.50. Vehmaisista tuottajat jatkavan Linnainmaalle 
(REKO Linnainmaa 18.15) ja Kämmenniemeen (Teiskon lähiruokarengas 
REKO 19.15), joita varten on oma suljettu REKO-ryhmänsä Facebookissa. 
Omaan lähiryhmään kannattaa liittyä. Tätä kirjoitettaessa REKO Vehmai-
nen –ryhmässä oli 299 jäsentä. 

Sirpa Kuusela, sk 

 
Jullisen tilan Marjo Mäkinen-Aakula 25.8.2023 Vehmaisten koulun parkki-
paikalla. Upeat, tuoreet ja puhtaat vihannekset. 

Kuluneen vuoden aikana oli jo viitteitä siitä, mihin maailma saattaa olla 
matkalla. Vaikka nykyhetkellä sähkö tuleekin töpselistä ongelmitta ja vesi 
virtaa hienosti hanasta viemäriin, voisiko olla hyvä hieman miettiä, mitä ta-
pahtuu, jos näin ei yhtäkkiä olisikaan? 
On hyvä tiedostaa että pitkittynyt sähkökatko aiheuttaa vedentulon loppu-
misen sekä rahaliikenteen ja tiedonkulun katkeamisen, ja jo pari päivää täl-
laisessa tilanteessa ovat vaikeita, jos mitään valmisteluja ei ole tehty. Ihan 
perusasiat kuten vesi, ruoka, lämpö ja jätehuolto (esim. vessa tukkeutuu 
yhden huuhtelun jälkeen) ovat nopeasti sekaisin. 
   Parhaat julkiset ohjeet väestönsuojeluun ja häiriötilanteisiin varautumi-
seen tällä hetkellä ovat 72tuntia -konseptin materiaali ja koulutukset. Alu-
een kriisinkestävyyttä ja varautumista voi kehittää parhaiten huolehtimalla 
siitä, että asukkaat ylläpitäisivät kotivaraa. Kotivara tuottaa henkilökohtai-
set varavesivarannot, vararuuat, lääkkeet ja muut välttämättömyystarvik-
keet asukkaille jotta he selviävät kotonaan 72 tuntia. Kun koko yhteisö on 
varautunut, saa apua myös naapureista. Kotivara on sellaista, mitä tarvitaan 
muutenkin päivittäin ja sitä tulee käyttää koko ajan aktiivisesti ikään kuin 
puskurivarastona pilaantumisen ja haaskuun välttämiseksi. 
    Häiriötilanteissa ja poikkeusoloissa viranomaiset tietysti tiedottavat laa-
jasti kaikissa medioissa (sikäli kun ne toimivat) ja antavat toimintaohjeita 
ihmisille. 
   Mitä siis tulisi tehdä jos Vehmaisissa sattuisi esimerkiksi vedenjakelun pi-
dempi häiriö, ja esimerkiksi vettä pitäisi noutaa tankkiautolta? Asia on toki 
aina tapauskohtainen ja tietoa on luvassa vikailmoitusnumerossa 
(nauhoitetut häiriötiedotteet ympäri vuorokauden) 0800 90 172. Myös 
karttalinkki häiriöihin on saatavilla: https://trevesi.tampere.fi/hairiokartta/ . 
   Kotiin varautumista suosittelemme myös; SPEK kotivara: https://
www.spek.fi/turvallisuus/varautuminen-kotona/ 
ja 72tuntia -konsepti: https://72tuntia.fi/ 

Pekka Raittila 
Vehmainen Seura, aktiivijäsen, yrittäjä 

Tulevaa syksyn toimintaa_________________ 
Seuraa vehmainen.fi, uutispalsta, jäsenkirjeet ja FB:ssä  

Tampereen Vehmainen Seura 
Kysymykset ja palautteet info@vehmainen.fi 

 
Su 24.9.2023 Luonnon ja kulttuurin päivä — Kaukajärveltä 
  Pitkäjärvelle (Seura ja osakaskunta mukana) 
  Seuraa ohjelmaa Facebook-tapahtumissa 
  Huolehditaan yhteistyössä ympäristömme  
  tulevaisuudesta  
 
Vko 42 Syyslomaviikolla, 16-20.10., järjestetään  
  koko perheen yhteisretki bussilla 
  Vapriikkiin ja hienolle paloasemalle,  
  ajankohta ilmoitetaan jäsenkirjeessä ja  
  kotisivuille sekä somekanavilla 
 
Ti 21.11.2023 Tampereen Vehmainen Seura ry 
  Vuosikokous klo 18 alkaen Pitseria Picassossa 
  Kangasalantie 120, Tampere 
  Sääntömääräiset asiat, keskustellaan kylän asioista 
  Kaukajärven tilasta, tulevista kaavoista, liikenteestä 
  ja muista esiin nousevista asioista 
 
La 2.12.2023 Joulunavaus K-marketilla, katso etusivu 

Kaukaniemen hulevedet  katso video  
Jo kahteen kertaan korjattu hulevesijärjestelmä Kaukaniemen itäpuolella 
olevalla uudella alueella ei toimi — päinvastoin vahingot ovat lisääntyneet. 
Kadut ja etupihat ja talojen katot keräävät runsaasti sadevettä. Omien pi-
hojen imeytysalueet eivät riitä. Asian ratkaisemiseksi tehty hulevesijärjes-
telmä on alimitoitettu. 
   Olemme jo kolmen vuoden ajan tiedottaneet Tampereen kaupungille 
etenevästä eroosiosta ja humuspitoisen maan valumisesta Kaukajärveen. 
Tämän vuoden huhtikuussa tehtiin katselmus, jossa oli useita edustajia 
kaupungilta ja Sitowiselta, jolta odotetaan uutta korjaussuunnitelmaa. Koi-
ralenkillä voi käydä toteamassa ongelman itäpuolen matonpesupan luona. 
Ei haittaa vaikka jokainen laittaisi palautteen asiakaspalvelu@tampere.fi. 
  Koko järven ongelman tekee uhkaavaksi se, että myös Kaukaniemen län-
sipuolelle sadevedet virtaavat suodattamatta Kangasalantien alikäytävältä 
asti. Näitä paikkoja on useita ympäri Pitkäjärven-Kaukajärven vesistöä. 
Täydennysrakentamisen hulevesien uhka kasvaa myös Pitkäjärvellä. Kuinka 
kauan tämä vesistö pysyy kunnossa—mitä jätämme jälkipolville. Lue seu-
raavalta sivulta Hietalan Jussin huolet.                                    sk  

________Kesän juttuja 
Toukokuun matka Türin kukka-
markkinoille Viroon meni hyvin. 
Meitä oli 26 matkaajaa. 
   Irwin-musikaali Valkeakoskella 
toteutui myös hyvin. Matkalaisia 
oli mukana reilu pari kymmentä. 
   Elokuun 20. nautimme Sap-
peessa Maalaispoika oon –musi-
kaalin viimeisen esityksen. Tarina 
soljui lauluin ikimuistettavasti ja 
koskettavasti. Näyttelijät olivat 
upeita laulajia ja tanssijoita.      sk 

Maalaispoika oon 
–Sappeessa 
20.8.2023. 

Seuraa Vehmaisten Mukuloiden tiedotteita ja ilmoittaudu  
postituslistalle. Kaikki ovat tervetulleita niin vanhat kuin  
uudetkin mukulat. Katso www.vehmaistenmukulat.com. 

___Onko parannuksia liikenneturvallisuuteen? 
Koulut alkoivat ja jälleen on noussut esiin huoli autoilijoiden nopeuksista 
mm. Kaukajärvenkadulla, Kaukaniemenkadulla, Soinilankadulla ja Vaunuka-
dulla. Onkohan Rasulan puolella vastaavia pulmia? Toteutuspuolella ei ollut 
tiedossa lisää hidasteita esimerkiksi Kaukajärvenkadun yli tai kevyenliiken-
teen väylää kadun länsipuolelle.  
   Suunnittelupuolen edustajaa ei vielä tavoitettu.                                    sk 

Koilliskarnevaaliviikon historialuento ja yhteislaulut 
to 7.9.2023  

 
16.30-17.30  Vilusen viikinkiaikaiset löydöt 
  Arkeologi Kreetta Lesell 
  Pirkanmaan maakuntamuseo 
 
17.45-19.00  Vanhat kansakoululaulut -yhteislaulutilaisuus 
  Vetäjänä luokanopettaja Riitta Sompa-Hokkanen 
 
  Järjestäjä: Messukylän Perinneseura ry 

 
TERVETULOA! 

https://72tuntia.fi/
https://72tuntia.fi/
https://vehmainen.fi/uutiset/
https://www.facebook.com/VehmainenSeura
https://www.canva.com/design/DAFQ-qIiT90/cRXKdZK3ORalzVdUCtFytw/watch
https://www.vehmaistenmukulat.com/
https://www.messukyla.fi/tapahtumat/
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Yhteistyö Tampereen kaupungin ja  Vehmaisten osakaskunnan  (entinen 
kalastuskunta) välillä on sujunut viime vuosina hyvin. Olemme yhdessä kar-
toittaneet hulevesipaikkoja ja avanneet kalastuspaikkoja rantakalastajille. 
Kaupunki on hoitanut osan kalaistutuksista ja avannut  entisiä kutuväyliä. 
Osakaskunnan hoitokunta on istutustoiminnan ja valvonnan lisäksi seuran-
nut  veden latua, kasvuston ja kalakannan kehitystä monin vapaaehtoisin 
toimenpitein myös omalla kustannuksellaan. Yhteistyöllä onkin saavutettu 
erinomaisia tuloksia.   
   Järven veden laatu on toistaiseksi  pysynyt täkäläisittäin erinomaisena.  
Rantojen selkeää rehevöitymistä on nähdäkseni lähinnä vain Liutun rannal-
la. Se on johtunut Roopennotkon likavesipumppaamon aiemmista ylivuo-
doista.  Tavalliselle järvenkäyttäjälle näkymättömät vedenalaiset pohjakas-
vustot  ovat kuitenkin tutkimusten mukaan selkeästi isääntyneet. Se ker-
too ravinteiden runsastumisesta.  Hulevedet ovat lisääntyneet erityisesti 
Levonmäen ja Vehmaisten rakentamisen myötä. On muistettava, että vesi 
vaihtuu vain kolmen vuoden välein. Järveen ei enää laske yhtäkään merkit-
tävää puroa kevät- ja sade/hulevesiä lukuunottamatta.  Siksi kaikenlainen 
rakentaminen hulevesineen on totinen pelko.  Ei keksitty asia. Järvi on yh-
teinen aarre keskellä kaupunkia, julkisen liikenteen varrella. 
   Kesän aikana on keskusteltu ja uutisoitu jo aiemmin tehdystä järven 
Kangasalantien pohjoispuolen kaavasuunnitelmasta. Se on pöyristyttävät. 
On siksi syytä tarkastella tarkemmin myös edellistä kaavoitusta niin kutsu-
tun sahanrannan  ja Vanhan Kangasalantien kohdalla.  Kaavoituksesta vas-
taavien päättäjien   pitäisikin nyt käydä katsomassa kaavoituksen seurauk-
set.  
   Uusien asuinalueiden ja rannan väliin jätettiin  kaupungin omistukseen 
reunakaista. Myös alueella oleva laituri on kaupunkilaisten käytettävissä.     
Yleiset alueet ovat olemassa, mutta niiden yhteinen käyttö on hankalaa 

kaistaleen pienuudesta johtuen.    Upea, melko yksityiseksi muodostunut 
asuinalue ei missään nimessä ole  asukkaiden vika.  He nauttikoot rauhassa 
kaavoittajan suomasta mahdollisuudesta.  Ratkaisu kuitenkin kertoo paloit-
taisen kaavoituksen tuomista haitoista. 
   Koko Kaukajärven/Pitkäjärven alue vaatisi yhteisen kaavan.  Vähitellen 
muodostuva kaava aiheuttaa ongelmia, jotka sitten myöhemmin kasautunee-
na tuhoavat   ainutlaatuisen järviympäristön.  Esimerkiksi Pitkäjärvi on jo nyt 
Kaukajärvestä poiketen pohjaltaan hapeton. 
   Urheilun lisäksi erityisesti virkistyskäyttö on viime vuosina moninkertais-
tunut. Sen huomaa pelkästään Kangasalantien autojonoista.  Tälle joukolle 
erityisesti Kristillan alue kokonaisuudessaan tarjoaa tulevaisuudessa monia 
mahdollisuuksi toimintojen kehittämisessä.  Ei yhdellä sukupolvella voi olla  
oikeus varastaa tulevien sukupolvien tarpeita. 
   Sormet saattavat syyhytä myös tyhjän lehtoalueen rakentamiseen Kristil-
lan itäpuolelta.  Se on luonnon monimuotoisuudessaan ainutlaatuinen kau-
punkipaikka.  Toki sinne voisi avata kapean luonnonmukaisen kävelyväylän.  
Minkäänlaista rakentamista sen luonto ei kestä. 
   Kun avaa kartan, huomaa, että kaupungissamme on vielä tilaa. Vetovoimai-
suudessaan kaupunkimme on ainutlaatuinen.  Sitä suorastaan mainostetaan 
lähes viikottain.   Uuden infran takentaminen on  kallista.  Sitä on kuitenkin 
tehtävä muuttovoiton vuoksi joka tapauksessa. Ei tätä kasvua ratkaista tuk-
kimalla Kaukajärven ranta-alueita.  Asia  on päin vastoin.  Aluetta tarvitaan 
muuttovoittoisen kaupungin asukkaiden virkistyskohteena. Toistaiseksi    on 
vielä  jopa mahdollista laajentaa palveluntarjontaa  kaikkien yhteiseksi hyväk-
si. Tien siirto toki loisi tälle aivan uudet mahdollisuudet. 

 
Jussi Hietala 

Kaukajärvi-aktiivi, Vehmaisten osakaskunnan hoitokunnan vpj 

 

______Verkotus alkaa 1.9. ja päättyy 15.10.______ 
 

Verkon silmäkoko on 55 mm. 
Kaksi verkkolupaa / talous. 

Kaksi verkkoa yhteen jataan. 
Saalista voi tulla parhaiten verkottamalla yli 10 m syvyydessä. 

Huomatkaa taimenen alamitta 50 cm. 

________Valvontaa tehostetaan.________ 

Lupamyynnin tilanne aikavälillä  

1.1.-28.8.2023 
Nyt verkkolupia ostamaan, kun paras kausi alkaa olla päällä. 
Varsinkin syvänteiden siikasaaliita jännitetään.  

Kiitos lupien ostajille. Niitä riittää vielä.  
Myyty lupia seuraavasti: 
16  kpl Katiskalupaa 
147 Mertalupaa 
16 Verkkolupaa 
18 Sukelluslupaa 
11 Vuoden viehelupaa 
5 1 vrk:n viehelupaa 
2 Tuulastuslupaa 
 
Mikko Pieniluoma raportoi, että rapuja on runsaasti, ne 
ovat terveitä ja ravustus jatkuu kymmenellä merralla. Keski-
määrin saaliina on 3 rapua / merta / kerta.                           sk 

________________Faktaa Kaukäjärvestä ja Pitkäjärvestä ___________________ 

Osta 

täältä  

Saalispäiväkirja 
Muista täyttää ja lähettää saalispäiväkirja päivittäin tai 

yhteenveto 10.12.2023 mennessä. 
Kiitos! Tämä tieto on tärkeää! 

https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/
vehmaisten-ok-saalispaivakirja-k/ 

Nämä onkipaikat tehtiin yhteistyössä Tampereen kaupungin kanssa. 
Lisätietoja kalastuksesta: https://www.kalapassi.fi/selaus/126 
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/ 
Tutustu kotisivuilla Kaukajärven hyväksi yhdessä –ponnistuksiin 

https://www.kalapassi.fi/selaus/126
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/vehmaisten-ok-saalispaivakirja-k/
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/vehmaisten-ok-saalispaivakirja-k/
https://www.kalapassi.fi/selaus/126
https://www.vehmainen.fi/vehmaisten-osakaskunta/


https://hormissa.fi/
https://www.suoramanapteekki.fi/fi/
https://poikainparhaat.fi/
https://aryana.fi/
https://www.glaston.com/
https://et-autotech.fi/
https://refueldetailing.fi/


ILMOITUS 

https://www.messupuu.com/
https://www.facebook.com/events/974721037100703/?ref=newsfeed


ILMOITUS 

https://tampere.fi/hiilineutraalejatekoja/
https://www.instagram.com/kestavatampere/
https://www.facebook.com/kestavatampere


Ilmoittajat, lämmin kiitos ilmoituksistanne. Te annatte mahdollisuuden paikalliseen, kotoiseen ja tärkeään tiedottamiseen.  

https://www.facebook.com/vehmaskrouvi/?locale=fi_FI
https://jalkaharmonia.fi/
https://www.k-ruoka.fi/kauppa/k-market-vehmainen

